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ABSTRACT 

This thesis presents the results of an analysis which was done to predict the impact of 
wider frontage design of low-cost double storey terrace house (LCDSTH) to airflow 
and natural ventilation in Kuala Lumpur.  The existing LCDSTH has narrow frontage 
and deep plan which necessitates its internal planning with partitions to divide the 
spaces and arranged the rooms to have single-sided openings.  These arrangements 
have extremely limited cross-ventilation potential and caused discomfort to occupants.  
Due to the availability of natural ventilation from the prevailing wind in Malaysia, the 
LCDSTH design could be manipulated to enhance the natural ventilation to flow into 
the living spaces and gives cooling effect to ameliorate occupants’ thermal comfort.  
Predictions of the mean internal air velocity in the existing and proposed LCDSTH are 
used to identify the potential plan for improving thermal comfort.  Computational 
Fluid Dynamic is chosen due to its capability in fluid dynamic studies.  A specific 
software named FLOVENT is used to predict the internal air velocity by simulating 
the simplified building configuration of the existing and proposed model of LCDSTH. 
The outcomes of the simulated results are then compared using the graphic velocity 
vectors and contour from FLOVENT and also from the mean internal air velocity 
graph.  The results show that although the proposed design with wider frontage, 
shorter depth plan and different building height in a staggered and checker board 
pattern position give the best solution as compared to the existing plan, it is not 
significant enough to provide to the most preferable air velocity values of 1.0 m/s for 
thermal comfort at every position of each unit in a row of LCDSTH.  However, it does 
improve the performance of the mean internal air velocity in comparison with the 
existing double storey terrace house that has the design of narrow frontage and deep 
plan. 
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 خلاصة البحث

هذا البحث دراسة عن إمكانية استخدام واجهة مبنى واسعة لتحسين نسبة الحرارة للساكنين عن 

 في - منازل رخيصة ذات طابقين -  ) LCDSTH( طبيعية فيطريق استخدام التهوية ال

 لها واجهات مباني ضيقة وتصميم عميق، حيث LCDSTHالنماذج المعدة لـ .  كوالالمبور

ألزم استخدام جدر وفواصل داخلية لتقسيم المساحة الداخلية وتنظيم الغرف ليكون لكل منها 

التهوية الطبيعية متيسرة من توفر   .لساكنينهذه التنظيمات أدت إلى عدم ارتياح ا. فتحة مستقلة

  بكلLCDSTHهبوب الهواء في ماليزيا، فبإمكانها أن تساعد في استغلال ومعالجة تصميم  

مهارة لزيادة فعالية التهوية الطبيعية في الوصول إلى أماكن العيش ومساحات الجلوس حتى 

تستخدم   .تعلق بمعدل النسبة الحراريةيعطي نتيجة التبريد، وذلك لتحسين راحة الساكنين فيما ي

 الموجود والمقترح للتعرف على LCDSTHالتنبئات لمعدل سرعة الهواء الداخلي في  

 وتختار التخمينات الفعالة القابلة  .تصميم العدة الكامن لتحسين راحة في النسبة الحرارية

المواد المعدة للاستخدام   .ييرللتغيير حسب قدرتها وكفاءتها في الدراسات المتعلقة بالقبول للتغ

 تستعمل للتنبأ عن معدل سرعة الهواء الداخلي عن FLOVENTالمعين التي تسمى بـ 

وتقارن   . الموجود والمقترحLCDSTHطريق تقليد أشكال المباني المبسطة كنموذج لـ 

من النتائج المختارة باستخدام رسوم بيانية للقوة الموجهة لمعدل السرعة وحدود فاصلة 

FLOVENTمع أن   . ، وأيضا من المعدل المتوسط للرسم البياني لسرعة الهواء الداخلي

الخطة المقترحة لها واجهات أوسع ونماذجها أقل عمقا، ومع أن مبانيها مختلفة العلو في 

التنظيم ولها موضع لوح نموذجي مضبط لكن النتائج تدل على أنها تعطي الحل الأفضل 

 لا يغير كثيرا 1،0m/sتزويد معدل الهواءالمفضل بتقدير  . ذجية الموجودةمقارنة بالخطة النمو

 .LCDSTHبالنسبة للراحة عن درجة الحرارة في جميع المواقع ولكل الوحدات في صفوف 

على كل حال فإنه يحسن أداء المعدل المتوسط لسرعة الهواء الداخلي مقارنة بمنازل ذات 

  .اجهة مبنى ضيق وتصميم عميقطابقين التي تحتوي علىنموذج ذي و
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